

TC-CP(2025)R5
4/11/2025

Consultation of the Parties

Consultation des Parties

Council of Europe Convention on Access to Official Documents

(CETS No. 205) – the Tromsø Convention

Convention du Conseil de l'Europe sur l'Accès aux documents publics

(STCE n° 205) – la Convention de Tromsø

Report of the 5th meeting

Rapport de la 5^e réunion

Strasbourg, 1 – 2 October / octobre 2025

Item 1: Opening of the meeting and adoption of the agenda	Point 1 : Ouverture de la réunion et adoption de l'ordre du jour
1. The Consultation of the Parties to the Council of Europe Convention on Access to Official Documents (CETS No. 205, "the Convention") held its fifth meeting in person in Strasbourg from 1 to 2 October 2025. The meeting was opened by the Chairperson, Kristi VÄRK (Estonia), who welcomed the representatives of the Parties. 2. The Chairperson noted that since the last meeting of the Consultation of the Parties, the Convention had entered into force in respect of North Macedonia on 1 March 2025 and in respect of Latvia on 1 May 2025. She welcomed the representatives of these two Parties participating in a meeting for their first time. 3. The Consultation of the Parties adopted the agenda as set out in <u>Appendix I</u>. The list of participants appears in <u>Appendix II</u>.	1. La Consultation des Parties à la Convention du Conseil de l'Europe sur l'accès aux documents publics (STCE n° 205, « la Convention ») tient sa cinquième réunion en présentiel à Strasbourg, du 1^{er} au 2 octobre 2025. La réunion est ouverte par Kristi VÄRK (Estonie), qui souhaite la bienvenue aux représentant·e·s des Parties. 2. La Présidente note que depuis la dernière réunion de la Consultation des Parties, la Convention est entrée en vigueur à l'égard de la Macédoine du Nord le 1^{er} mars 2025 et de la Lettonie le 1^{er} mai 2025. Elle souhaite la bienvenue aux représentant·e·s de ces deux Parties qui participent à une réunion pour la première fois. 3. La Consultation des Parties adopte l'ordre du jour tel qu'il figure à <u>l'annexe I</u>. La liste des participant·e·s figure à <u>l'annexe II</u>.
Item 2: Election of the Chair and the Vice-Chair of the Consultation of the Parties	Point 2 : Élection à la présidence et à la vice-présidence de la Consultation des Parties
4. The Consultation of the Parties re-elected by acclamation Kristi VÄRK (Estonia) as Chairperson and Mateja PREŠERN (Slovenia), as Vice-Chairperson, each for a term of office of one year.	4. La Consultation des Parties réélit par acclamation, Kristi VÄRK (Estonie) en qualité de Présidente et Mateja PREŠERN (Slovénie) en qualité de Vice-présidente, dont la durée du mandat pour chacune est d'un an.
Item 3: Exchange of views with Helena Jäderblom, Chair of the Access Info Group	Point 3 : Échange de vues avec Helena Jäderblom, Présidente du Groupe Accès à l'information
5. The Consultation of the Parties held an exchange of views with Helena Jäderblom, Chair of the Access Info Group (AIG). Ms Jäderblom provided information on the state of play in the AIG regarding the elaboration of an opinion on the definition of official documents stipulated in Article 1, paragraph 2, sub-paragraph b, of the Convention. The AIG had decided to focus its first thematic evaluation round on the practical implementation of Article 5, paragraph 4, and Article 9, paragraphs c and d, of the Convention. To that end, a questionnaire to be addressed to the Parties and to other stakeholders would be examined at the 10th AIG meeting (3–5 November 2025). The AIG had taken various steps to promote the Convention, such as in the framework of the 16th Edition of the International Conference of Information Commissioners which took place in Berlin in June. At its 10th meeting, the AIG would hold a joint workshop with the Committee of the Council of Europe Convention for the protection of	5. La Consultation des Parties tient un échange de vues avec Helena Jäderblom, Présidente du Groupe Accès à l'information (AIG). Mme Jäderblom fournit des informations sur l'état d'avancement des travaux de l'AIG portant sur l'élaboration d'un avis sur la définition des documents publics prévue à l'article 1, paragraphe 2, alinéa b, de la Convention. L'AIG avait décidé de consacrer son premier cycle d'évaluation de référence à la mise en œuvre pratique de l'article 5, paragraphe 4, et de l'article 9, paragraphes c) et d), de la Convention. À cette fin, un questionnaire destiné aux Parties et aux autres parties prenantes sera examiné lors de la 10^e réunion de l'AIG (3–5 novembre 2025). L'AIG avait pris diverses mesures pour promouvoir la Convention, notamment dans le cadre de la 16^e édition de la Conférence internationale des Commissaires à l'information qui s'est tenue à Berlin en juin. Lors de sa 10^e réunion, l'AIG organisera un atelier conjoint avec le Comité de la Convention du Conseil de l'Europe pour la

individuals with regard to the processing of personal data. 6. The Consultation of the Parties thanked the AIG Chair for her presentation and expressed appreciation for the work of the AIG. Exchanges highlighted practices in some Parties in relation to the interpretation of notions relevant to the definition of official documents such as “information drawn up” and “information received” by public authorities. The Consultation of the Parties looked forward to receiving the AIG’s opinion on the definition of official documents.	protection des personnes à l'égard du traitement des données à caractère personnel. 6. La Consultation des Parties remercie la présidente de l'AIG pour sa présentation et salue le travail accompli par l'AIG. Les échanges ont mis en évidence les pratiques de certaines Parties en matière d'interprétation des notions pertinentes pour la définition des documents publics, telles que les « informations rédigées » et les « informations reçues » par les autorités publiques. La Consultation des Parties attend avec intérêt l'avis de l'AIG sur la définition des documents publics.
Item 4: Exchange of views on national selection procedures for nominating candidates for the Council of Europe Access Info Group	Point 4 : Échange de vues sur les procédures de sélections nationales pour la désignation des candidats au Groupe Accès à l'Information du Conseil de l'Europe
7. Some representatives shared their recent experiences in selecting candidates for election to the AIG. They highlighted practices that had been followed in their countries, such as advertising calls for applicants on their relevant institutions’ websites, with NGOs and in academic environments. In certain cases, receiving few responses to the calls or the applicants’ limited expertise in the area of access to official documents had created difficulties and delays. 8. The Consultation of the Parties agreed that in order to ensure flexibility and allow time to deal with these difficulties and, wherever applicable, to facilitate final decision-making on lists of candidates, the Consultation of the Parties should allow a period of four months for the national selection procedures.	7. Certain·e·s représentant·e·s ont fait part de leurs expériences récentes en matière de sélection de candidat·e·s pour l'élection à l'AIG. Ils soulignent les pratiques suivies dans leur pays, telles que la diffusion des appels à candidatures sur les sites internet des institutions concernées, auprès des ONG et dans les milieux universitaires. Dans certains cas, le peu de réponses aux appels ou l'expertise limitée des personnes qui se sont porté candidat·e·s dans le domaine de l'accès aux documents publics ont généré des difficultés et des retards. 8. La Consultation des Parties convient que, dans le but de garantir la flexibilité et d'allouer le temps nécessaires pour faire face à ces difficultés et, le cas échéant, pour faciliter la prise des décisions finale sur des listes de candidat·e·s, la Consultation des Parties devra accorder un délai de quatre mois pour les procédures de sélection nationales.
Item 5: Election of one member of the Council of Europe Access Info Group to fill a vacant seat	Point 5 : Élection d'un membre du Groupe Accès à l'information du Conseil de l'Europe pour occuper un siège vacant
9. The Consultation of the Parties recalled that a seat had become vacant in the AIG following the resignation of Kestutis Andrijauskas, whose mandate would have ended on 31 March 2026. It noted that following its call for proposals of candidates to fill the vacant seat on 20 May 2025, one Party had submitted a single candidate list and a second Party a list of two candidates by the deadline of 1 September 2025.	9. La Consultation des Parties rappelle qu'un siège était devenu vacant au sein de l'AIG à la suite de la démission de Kestutis Andrijauskas, dont le mandat arrivait à échéance le 31 mars 2026. Elle note qu'à la suite de son appel à candidatures pour pourvoir le siège vacant le 20 mai 2025, une Partie avait présenté une liste de candidat·e unique et une deuxième Partie une liste de deux candidat·e·s avant la date limite du 1er septembre 2025.

10. The Consultation of the Parties recalled Article 11, paragraph 3, of the Convention which stipulates that “[t]he [AIG] members are elected by the Consultation of the Parties for a period of four years, renewable once, from a list of experts, each Party proposing two experts”. Some representatives suggested that the requirements of the Convention concerning the number of candidates could be reconsidered. The Consultation of the Parties recalled that this would require amendment of the Convention, which it did not envisage proposing at this stage. It agreed that the existing requirements should be respected other than in the most exceptional circumstances. 11. Furthermore, the Consultation of the Parties considered that the Convention is still in its early phases of being effective, and the work of its monitoring mechanism is developing. It also took into account that two Parties had submitted single-candidate lists for the election of AIG members under item 6 of the present meeting's agenda. One of those Parties explained that the reasons for its submission related to the martial law situation in the country. The Consultation of the Parties concluded that its acceptance of single-candidate lists to stand for election at this meeting must be considered as an exception. In the future, all Parties must commit to submitting two candidate-lists. 12. Pursuant to Rule 7.3 of Resolution CM/Res(2021)2 on the election procedure of the members of the Group of Specialists on Access to Official Documents (Resolution CM/Res(2021)2) and Rule 21 of its Rules of Procedure, the Consultation of the Parties proceeded to a vote by secret ballot. It elected Rosana LEMUT-STRLE as an AIG member for a term of office starting on 2 October 2025 and ending on 31 March 2026.	10. La Consultation des Parties rappelle l'article 11, paragraphe 3, de la Convention, qui stipule que « les membres [de l'AIG] sont élus par la Consultation des Parties pour une période de quatre ans, renouvelable une fois, à partir d'une liste d'experts, chaque Partie proposant deux experts ». Certain·e·s représentant·e·s proposent que les exigences de la Convention concernant le nombre de candidat·e·s devraient être réexaminées. La Consultation des Parties rappelle que cela n'entraînerait pas de révision de la Convention, ce qu'elle n'envisage pas de proposer à ce stade. Elle convient que ses exigences actuelles devaient être respectées, sauf dans des circonstances tout à fait exceptionnelles. 11. Par ailleurs, la Consultation des Parties estime que la Convention en est encore à ses débuts et que le mécanisme de suivi est en cours de développement. Elle tient compte également du fait que deux Parties ont présenté des listes de candidat·e unique pour l'élection des membres de l'AIG sous le point 6 de l'ordre du jour de la présente réunion. L'une de ces Parties explique que sa décision était motivée par la situation de loi martiale dans le pays. La Consultation des Parties conclut que son acceptation de listes de candidat·e·s uniques à l'élection lors de cette réunion devait être considérée comme une exception. À l'avenir, toutes les Parties doivent s'engager à présenter des listes de deux candidat·e·s. 12. Conformément à la règle 7.3 de la Résolution CM/Res(2021)2 concernant la procédure d'élection des membres du Groupe de spécialistes sur l'accès aux documents publics (Résolution CM/Res(2021)2) et à l'article 21 de son Règlement, la Consultation des Parties procède à un vote à bulletin secret. Elle élit Rosana LEMUT-STRLE en tant que membre de l'AIG pour un mandat débutant le 2 octobre 2025 et prenant fin le 31 mars 2026.
Item 6: Election of the members of the Council of Europe Access Info Group for a full term of office	Point 6 : Élection des membres du Groupe Accès à l'information du Conseil de l'Europe pour un mandat complet
13. The Chair noted that by the deadline of 1 September 2025, a total of 24 candidates for membership in the AIG had been submitted by 13 Parties (Albania, Armenia, Bosnia and Herzegovina, Estonia, Finland, Hungary, Iceland, Republic of Moldova, Montenegro, Norway, Slovenia, Sweden and Ukraine). 11 Parties had submitted lists of two candidates; two Parties had submitted single-candidate lists.	13. La présidente note qu'au délai de rigueur du 1^{er} septembre 2025, un total de 24 candidat·e·s en vue de la constitution de l'AIG a été soumis par 13 Parties (Albanie, Arménie, Bosnie-Herzégovine, Estonie, Finlande, Hongrie, Islande, République de Moldova, Monténégro, Norvège, Slovénie, Suède et Ukraine). 11 Parties ont proposé des listes de deux candidat·e·s ; deux Parties ont proposé des listes de candidat·e unique.

14. The Consultation of the Parties held a discussion on whether the number of AIG members should be increased in view of the fact that the number of Parties to the Convention had increased to 17. The Chair recalled that in her exchange of views with the AIG at its 9th meeting (14-16 May 2025), the latter stated that it had performed well with the current composition of 10 members despite the workload during the baseline evaluation cycle. The AIG had not perceived a need for a substantial increase in the number of its members, but was not opposed to a slight increase. Representatives of some Parties underlined the usefulness of bringing additional multidisciplinary expertise to the AIG and the desirability of ensuring geographical balance in its membership. Bearing in mind the ongoing budgetary discussions in the Committee of Ministers, the Secretariat recalled the budgetary implications of increasing the number of members of the AIG. The Consultation of the Parties decided to increase the number of AIG members from 10 to 12 and to proceed to the election of 12 members.	14. La Consultation des Parties examine la question de savoir s'il convient d'augmenter le nombre de membres de l'AIG, compte tenu du fait que le nombre de Parties à la Convention était passé à 17. La Présidente a rappelé que, lors de son échange de vues avec l'AIG lors de sa 9^{ème} réunion (14-16 mai 2025), ce dernier avait déclaré avoir obtenu de bons résultats avec sa composition actuelle de 10 membres, malgré la charge de travail du cycle d'évaluation de référence. Le l'AIG n'avait pas jugé nécessaire d'augmenter substantiellement le nombre de ses membres, mais ne s'était pas opposé à une légère augmentation. Les représentant.e.s des certaines Parties soulignent l'utilité d'apporter une expertise multidisciplinaire supplémentaire à l'AIG et l'opportunité de garantir un équilibre géographique dans sa composition. Compte tenu des discussions budgétaires en cours au sein du Comité des Ministres, le Secrétariat rappelle les incidences budgétaires liées à l'augmentation du nombre de membres de l'AIG. La Consultation des Parties décide d'augmenter de 10 à 12, le nombre de membres de l'AIG et de procéder à l'élection de 12 membres.
15. The Chair drew the representatives' attention to the relevant rules set out in Resolution CM/Res(2021)2 and in the Rules of Procedure of the Consultation of the Parties. She underlined the requirements for AIG membership stipulated in Rules 2, 3, and 4 of the Resolution, for the composition of the Group stipulated in Rule 5 of the Resolution as well as for the election of its members stipulated in Rule 7 of the Resolution and Rule 21 of the Rules of Procedure.	15. La Présidente attire l'attention des représentant.e.s sur les règles pertinentes énoncées dans la Résolution CM/Res(2021)2 et dans le Règlement de la Consultation des Parties. Elle souligne les conditions relatives à l'adhésion à l'AIG énumérées aux règles 2, 3 et 4 de la Résolution, les conditions relatives à la composition du Groupe énumérées à la règle 5 de la Résolution ainsi que les conditions relatives à l'élection de ses membres énumérées à la règle 7 de la Résolution et à l'article 21 du Règlement.
16. Some of the representatives of the Parties who had submitted candidates for election presented briefly their candidates. Some representatives informed the Consultation of the Parties about their preferred candidate in the lists that they had submitted.	16. Certains représentant.e.s des Parties qui ont soumis des candidat.e.s à l'élection procèdent à une brève présentation de leurs candidats. Certain.e.s représentant.e.s informent la Consultation des Parties de leur préférence pour l'un.e des candidat.e.s de la liste qu'ils ont soumise.
17. The Consultation of the Parties elected the following 12 experts (listed in alphabetical order) as members of the AIG for a term of office of four years starting on 1 April 2026. Inge Lorange BACKER Biljana BOŽIĆ Grevorg HAYRAPETYAN Elín HELGADÓTTIR Elona HOXHAJ Helena JÄDERBLÖM Paivi Hannele KORPISAARI Rosana LEMUT STRLE	17. La Consultation des Parties élit les 12 experts suivants (classés par ordre alphabétique) en qualité de membres de l'AIG pour un mandat de quatre ans à partir du 1^{er} avril 2026. Inge Lorange BACKER Biljana BOŽIĆ Grevorg HAYRAPETYAN Elín HELGADÓTTIR Elona HOXHAJ Helena JÄDERBLÖM Paivi Hannele KORPISAARI Rosana LEMUT STRLE

Andrei LUTENCO Tetyana OLEKSIYUK Attila András PÉTERFALVI Ivar TALLO 18. In view of the fact that in the present elections, nine AIG members had been re-elected for a second and final term of office, the Consultation of the Parties discussed whether it would apply Rule 8.4 of Resolution CM/Res(2021)2 which provides that “[s]hould more than five members of the [AIG] be re-elected for a second term of office in the same elections, the Consultation of the Parties may decide to shorten the term of office of three members by two years. These members shall be identified by the drawing of lots by the Consultation of the Parties.” 19. While it was not opposed to partial renewal of the AIG membership in two years’ time, the Consultation of the Parties considered that it was important to ensure all of the present members’ continued engagement and to benefit from their knowledge. It also considered it preferable that persons applying as candidates be informed in advance about the possibility of a shortened terms of office.	Andrei LUTENCO Tetyana OLEKSIYUK Attila András PÉTERFALVI Ivar TALLO 18. En raison de la réélection de neuf membres de l'AIG pour un second et dernier mandat lors de ces élections, la Consultation des Parties examine s'il convient d'appliquer la règle 8.4 de la Résolution CM/Res(2021)2, qui dispose que « si plus de cinq membres de [l'AIG] sont réélus pour un second mandat au cours des mêmes élections, la Consultation des Parties peut décider de réduire de deux ans le mandat de trois membres. Ces membres sont désignés par tirage au sort par la Consultation des Parties ». 19. Bien qu'elle ne se soit pas opposée au renouvellement partiel de la composition de l'AIG dans les deux ans à venir, la Consultation des Parties estime qu'il est important de garantir le maintien de l'engagement de tous les membres actuels et de bénéficier de leurs connaissances. Elle juge également préférable que les personnes qui se portent candidat·e·s devraient être informées à l'avance de l'éventualité d'une durée de mandat réduite.
Item 7: Adoption of conclusions and recommendations on the implementation of the Convention	Point 7 : Conclusions et recommandations sur la mise en œuvre de la Convention
20. In accordance with Article 12, paragraph 2, subparagraph b, of the Convention, the Consultation of the Parties adopted conclusions and recommendations in respect of Albania (TC-CP(2025)04), Armenia (TC-CP(2025)05), and Slovenia (TC-CP(2025)06).	20. Conformément à l'article 12 paragraphe 2, alinéa b, de la Convention, la Consultation des Parties adopte les conclusions et recommandations concernant l'Albanie (TC-CP(2025)04) ; l'Arménie (TC-CP(2025)05) et la Slovénie (TC-CP(2025)06).
Item 8: Follow-up to the conclusions and recommendations of the Consultation of the Parties	Point 8 : Suivi des conclusions et recommandations de la Consultation des parties
21. The Chair recalled that, at its 4th meeting (2–4 October 2024), the Consultation of the Parties had adopted conclusions and recommendations on the implementation of the Convention by the first 11 Parties. Accordingly, the latter were expected to report on measures they had taken to improve the implementation of the Convention pursuant to conclusions and recommendations. 22. The Consultation of the Parties took note of the written reports submitted by Bosnia and Herzegovina (TC-CP(2025)10), the Republic of Moldova (TC-CP(2025)09), Sweden (TC-	21. La présidente rappelle que, lors de sa 4^e réunion (2–4 octobre 2024), la Consultation des Parties a adopté des conclusions et des recommandations sur la mise en œuvre de la Convention par les 11 premières Parties. En conséquence, ces dernières doivent informer des mesures qu'elles ont prises pour améliorer la mise en œuvre de la Convention à la suite des conclusions et recommandations. 22. La Consultation des Parties prend note des rapports écrits présentés par la Bosnie-Herzégovine (TC-CP(2025)10), la République de Moldova (TC-CP(2025)09), la Suède (TC-CP(2025)11) et l'Ukraine

CP(2025)11), and Ukraine (TC-CP(2025)12). Representatives of Estonia, Finland, Hungary, Iceland and Montenegro presented information on various domestic initiatives aimed at reviewing their relevant laws. The recommendations of the Consultation of the Parties were being considered in the context of these initiatives. The Consultation of the Parties decided that the Parties which had not yet submitted their reports on follow-up to its conclusions and recommendations should do so in writing by 10 October 2025. All Parties' reports on follow-up will be transmitted to the AIG for its consideration.	(TC-CP(2025)12). Les représentant·e·s de l'Estonie, de la Finlande, de la Hongrie, de l'Islande et du Monténégro fournissent des informations sur diverses initiatives nationales visant à réviser leurs lois pertinentes. Les recommandations de la Consultation des Parties sont examinées dans le contexte de ces initiatives. La Consultation des Parties décide que les Parties qui n'ont pas encore soumis leurs rapports de suivi des conclusions et recommandations contenues dans les documents énumérés ci-dessous doivent le faire par écrit avant le 10 octobre 2025. Tous les rapports de suivi seront transmis à l'AIG pour examen.
Item 9: Discussion on and possible decision on reporting obligations under Article 14, paragraph 2, of the Convention	Point 9 : Discussion et éventuelle décision concernant les obligations de rapport en vertu de l'article 14, paragraphe 2, de la Convention
23. The Chair of the Consultation of the Parties presented a proposal to amend the Rules of Procedure with a view to ensuring that the AIG continues to receive the information that it needs to carry out its monitoring function, and that the Parties have a common understanding of certain aspects of their reporting obligations under Article 14 of the Convention, as well as to promoting their commitment to fulfil them (TC-CP(2025)07). 24. Based on Article 12, paragraph 3, of the Convention and Rule 24 of its Rules of Procedure, that the Consultation decided to add a new Rule 22 to its Rules of Procedure, which reads: “Rule 22. Reporting 22.1. Pursuant to Article 14, paragraph 1, of the Convention, within a period of one year following the entry into force of the Convention in respect of the Contracting Party, the latter shall transmit to the Council of Europe Access Info Group a report containing full information on the legislative and all other measures giving effect to the provisions of the Convention. The report shall respond to the questionnaire of the Council of Europe Access Info Group and shall be provided in one of the official languages of the Council of Europe. 22.2. Pursuant to Article 14, paragraph 2, of the Convention, each Party shall transmit to the Council of Europe Access Info Group an update of the information mentioned in Rule 22.1. If there has not been any material change to the legislative and all other measures giving effect to the provisions of the Convention, this should be stated in the update. A Party may transmit any other	23. La présidente de la Consultation des Parties présente une proposition visant à modifier le Règlement afin de s'assurer que l'AIG continue de recevoir les informations dont il a besoin pour s'acquitter de sa fonction de suivi et que les Parties doivent avoir d'une compréhension commune de certains aspects de leurs obligations en matière de notification au titre de l'article 14 de la Convention et pour promouvoir leur engagement plus fort à les remplir (TC-CP(2025)07). 24. Sur la base de l'article 12, paragraphe 3, de la Convention et de la règle 24 de son règlement, la Consultation a décidé d'ajouter une nouvelle règle 22 à son règlement, libellé comme suit : « Règle 22. Présentation de rapports 22.1. Conformément à l'article 14, paragraphe 1, de la Convention, dans un délai d'un an à compter de l'entrée en vigueur de la Convention à l'égard de la Partie contractante, celle-ci transmet au Groupe Accès à l'information du Conseil de l'Europe un rapport contenant des informations complètes sur les mesures législatives et autres qu'elle aura prises pour donner effet aux dispositions de la présente Convention. Le rapport répond au questionnaire du Groupe Accès à l'information du Conseil de l'Europe et doit être transmis dans l'une des langues officielles du Conseil de l'Europe. 22.2. Conformément à l'article 14, paragraphe 2, de la Convention, chaque Partie transmet au Groupe Accès à l'information du Conseil de l'Europe une mise à jour des informations mentionnées à la Règle 22.1. Si aucune modification substantielle n'est intervenue dans les mesures législatives et autres mesures prises pour donner effet aux dispositions de la Convention, il en est fait mention dans la mise à jour.

information that it deems necessary. The information required under the present paragraph shall be provided within the period fixed in the Rules of Procedure of the Council of Europe Access Info Group. 22.3. Pursuant to Article 14, paragraph 3, of the Convention, each Party shall transmit to the Council of Europe Access Info Group any information that it requests to fulfil its tasks, within the time indicated by it.” 25. The subsequent rules of the Rules of Procedure will be renumbered.	Une Partie peut transmettre toute autre information qu'elle juge nécessaire. Les informations requises au présent paragraphe sont transmises dans le délai fixé dans les Règles de procédures du Groupe Accès à l'information du Conseil de l'Europe. 22.3. Conformément à l'article 14, paragraphe 3, de la Convention, chaque Partie communique au Groupe Accès à l'information du Conseil de l'Europe toute information qu'il demande pour remplir ses tâches, dans le délai qu'il indique ». 25. Les règles suivantes du Règlement sont renumérotées.
Item 10: Other Business	Point 10 : Questions diverses
26. The Consultation of the Parties was informed that its next meeting was tentatively scheduled to take place in the autumn of 2026.	26. La Consultation des Parties est informée que sa prochaine réunion pourrait provisoirement se tenir à l'automne 2026.
Item 11: Adoption of the list of decisions	Point 11 : Adoption de la liste des décisions
27. Pursuant to Rule 10.4 of its Rules of Procedure the Consultation of the Parties adopted the decisions taken at the present meeting (TC-CP(2025)LD5).	27. Conformément à l'article 10.4 de son Règlement, la Consultation des Parties adopte la liste de décisions prises lors de cette réunion (TC-CP(2025) LD5).

Appendix I / Annexe I**Agenda / Ordre du jour**

1. Opening of the meeting by the Chairperson and adoption of the agenda	1. Ouverture de la réunion par la Présidente et adoption de l'ordre du jour
TC-CP(2025)OJ1 – Draft agenda	TC-CP(2025)OJ1 – Projet d'ordre du jour
2. Election of the Chair and Vice-Chair of the Consultation of the Parties	2. Élection à la présidence et à la vice-présidence de la Consultation de Parties
3. Exchange of views with Helena Jäderblom, Chair of the Access Info Group	3. Échange de vues avec Helena Jäderblom, Présidente du Groupe Accès à l'Information
4. Exchange of views on national selection procedures for nominating candidates for the Council of Europe Access Info Group <i>Representatives of all the Parties will be invited to share information and experiences regarding their national procedures with a view to encourage mutual learning and identify the ways to enhance the overall process for ensuring the submission of sufficient lists of qualified candidates as to allow complete renewal of the membership of the Group on the basis of a genuine choice.</i>	4. Échange de vues sur les procédures de sélections nationales pour la désignation des candidats pour le Groupe Accès à l'information du Conseil de l'Europe <i>Les représentants de toutes les Parties seront invités à partager des informations et des expériences concernant leurs procédures nationales en vue d'encourager l'apprentissage mutuel et d'identifier les moyens d'améliorer l'ensemble du processus visant à assurer la transmission de listes adéquates de candidats qualifiés pour permettre le renouvellement complet de la composition du Groupe sur la base de plusieurs propositions.</i>
5. Election of one member of the Council of Europe Access Info Group to fill a vacant seat	5. Élection d'un/e membre du Groupe Accès à l'information du Conseil de l'Europe pour occuper un siège vacant
TC-CP(2025)02 - Curriculum vitae of candidates (Restricted document)	TC-CP(2025)02 - Curriculum vitae des candidats (Document restreint)
6. Election of the members of the Council of Europe Access Info Group for a full term of office	6. Élection des membres du Groupe Accès à l'Information du Conseil de l'Europe pour un mandat complet
TC-CP(2025)01 - Curricula vitae of candidates (Restricted document)	TC-CP(2025)01 - Curricula vitae des candidats (Document restreint)

TC-CP(2025)03 – Matrix overview of nominations for membership in the Access Info Group (<i>Restricted document</i>)	TC-CP(2025)03 – Aperçu de l'ensemble des nominations pour l'adhésion au Groupe Accès à l'Information (<i>Document restreint</i>)
7. Adoption of conclusions and recommendations on the implementation of the Convention	7. Adoption des conclusions et recommandations sur la mise en œuvre de la Convention
TC-CP(2025)04 – Albania TC-CP(2025)05 – Armenia TC-CP(2025)06 – Slovenia	TC-CP(2025)04 – Albanie TC-CP(2025)05 – Arménie TC-CP(2025)06 – Slovénie
8. Follow-up to the conclusions and recommendations of the Consultation of Parties	8. Suivi des conclusions et recommandations de la Consultation des Parties
TC-CP(2024)01 – Bosnia and Herzegovina TC-CP(2024)02 – Estonia TC-CP(2024)03 – Finland TC-CP(2024)04 – Hungary TC-CP(2024)05 – Iceland TC-CP(2024)06 – Lithuania TC-CP(2024)07 – Republic of Moldova TC-CP(2024)08 – Montenegro TC-CP(2024)09 – Norway TC-CP(2024)10 – Sweden TC-CP(2024)11 – Ukraine	TC-CP(2024)01 – Bosnie-Herzégovine TC-CP(2024)02 – Estonie TC-CP(2024)03 – Finlande TC-CP(2024)04 – Hongrie TC-CP(2024)05 – Islande TC-CP(2024)06 – Lituanie TC-CP(2024)07 – République de Moldova TC-CP(2024)08 – Monténégro TC-CP(2024)09 – Norvège TC-CP(2024)10 – Suède TC-CP(2024)11 – Ukraine
9. Discussion on and possible decision on reporting obligations under Article 14, paragraph 2, of the Convention	9. Discussion et éventuelle décision concernant les obligations de rapport en vertu de l'article 14, paragraphe 2, de la Convention
TC-CP(2025)07 – Proposals by the President including possible amendments to the Rules of Procedure	TC-CP(2025)07 – Propositions de la Présidente y compris d'éventuelles modifications des Règles de procédure
10. Other business	10. Questions diverses
11. Adoption of the list of decisions	11. Adoption de la liste des décisions
TC-CP(2025)LD5	TC-CP(2025)LD5

Appendix II / Annexe II**List of participants / Liste des participants****MEMBERS**

ALBANIA	Besnik DERVISHI Information and Data Protection Commissioner Blerta NERGUTI Secretary General
ARMENIA	Aramayis GRIGORYAN Deputy to the Permanent Representative, Permanent Representation of Armenia to the Council of Europe
BOSNIA AND HERZEGOVINA	Toni ŠANTIĆ Head of Department for Strategic Planning, Ministry of Justice
ESTONIA	Kristi VÄRK (CHAIR) Head of Division / Data Protection Law Division, Ministry of Justice Helen UUSTALU Adviser of Data Protection Law Division, Ministry of Justice and Digital Affairs
FINLAND	Liisa LEPPÄVIRTA Senior Ministerial Adviser, Legislative Affairs, Department for Democracy and Public Law, Ministry of Justice
HUNGARY	Levente SZABÓ Senior government high counsellor Ministry of Justice
ICELAND	Asthildur VALTYSDOTTIR Office of Legislative Affairs, Prime Minister's office, Department of Constitutional and Administrative Affairs
LATVIA	Ilze BRAZAUSKA Ministry of Justice, Lawyer from the Constitutional Law Division of the State Law Department
LITHUANIA	Aurimas TUMĖNAS Deputy to the Permanent Representative, Permanent Representation of the Republic of Lithuania to the Council of Europe
REPUBLIC OF MOLDOVA	Daniela CUJBA Ambassador, Permanent Representative of Republic of Moldova to the Council of Europe Nicolae COŞLEŢ Deputy to the Permanent Representative
MONTENEGRO	Lidija LJUMOVIĆ Director General, Directorate for Transparency, Openness and Improvement of Public Administration

	Sanja VUJOŠEVIĆ Deputy to the Permanent Representative, Permanent Representation of Montenegro to the Council of Europe Ivana MAŠANOVIĆ Deputy to the Permanent Representative, Permanent Representation of Montenegro to the Council of Europe
NORTH MACEDONIA	Tanja KOVACHEV Secretary General, Agency for protection of the right to free access to public information.
NORWAY	Ole Knut LØSTEGAARD Legal Adviser; Legislation Department, Ministry of Justice and Public Security
SLOVENIA	Mateja PREŠERN (Vice-Chair) Ministry of Public Administration, Directorate for Local Self-Government, Non-Governmental Organizations and the Political System - Sector for Transparency and the Political System Petra ZEMLJIČ senior policy advisor at the Ministry of Public Administration
SPAIN	Silvia SANCHO MARTÍN Deputy Director General for Inspection and Consulting, General Directorate of Public Governance, State Secretariat for Public Service, Ministry for Digital Transformation and Public Service María Isabel LOPEZ IGLESIAS Ministry for Digital Transformation and Public Service
SWEDEN	Johanna ANDERSSON Legal advisor, Ministry of Justice, Division for Constitutional Law
UKRAINE	Ganna KRASNOSTUP CEO of the Directorate on Information Policy and Information Security of Ministry of Culture and Information Policy

SECRETARIAT

Human Rights Intergovernmental Cooperation Division / Division de la coopération intergouvernementale en matière de droits humains

Daniele CANGEMI, Head of the Human Rights, Justice and Legal Co-operation Standard-settings activities Department / *Chef du Service des activités normatives en matière de droits humains, justice et coopération juridique*

David MILNER, Head of Division / Chef de Division, *Secretary of the CDDH / Secrétaire du CDDH*

Elvana THACI, Secretary of the Tromsø Convention monitoring mechanism / *Secrétaire du mécanisme de suivi de la Convention de Tromsø*

Corinne GAVRILOVIC, Administrative assistant / *Assistante administrative*

INTERPRETERS / INTERPRÈTES

Katia DI STEFANO

Nicolas GUITTONNEAU

Lisa WOJCIECHOWICZ